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Seniorrådet Beslutningsprotokol nr. 2 
 

Dato: 25.02.2022 KL. 10.00 Sted: Mødelokale Bülows Kaserne 
 

 

Deltagere: Seniorrådet, Morten Pors Ilsøe 

Fraværende: Ingen 

 

DAGSORDEN 

 
1. Godkendelse af dagsorden 

2. Godkendelse af referat 

3. Status Senior Nyt og Seniorrådets Facebook side v/Flemming og Søren 

Valg af bilagskontrollant 

4. Nyt fra Rådets medlemmer 

5. Orientering om rekrutteringssituationen, herunder antallet af ubesatte stillinger i Senior 

og Sundhed v/Morten 

6. Tilmelding til konferencer v/Flemming 

1. Fremtidens ældrepleje – udfordringer og løsninger. Den 24/3 i Esbjerg 

2. Repræsentantskabsmøde i Danske Ældreråd den 9/5 og konference den 10/5 på Nyborg 

Strand. 

7. Mundtlig orientering om status vedr. aktuelle tilsyn v/Morten 

8. Sager fra Senior- og Socialudvalget v/Morten 

Dagsorden og relevante bilag eftersendes. 

9. Oplæg og dialog om dosispakket medicin v/Anne (kl. 11.00-11.30) 

10. Omstrukturering af Seniorrådet v/arbejdsgruppen 

Tilbagemelding fra arbejdsgruppen om fordeling af medlemmer i de 15 udvalg. 

11. Senere indkomne sager 

12. Eventuelt 
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Referat 

 
1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt uden bemærkninger. 

 

 

2. Godkendelse af referat 

Godkendt med ændring til det første punkt i referatet under dagsordenspunkt 5. Brugerrådet 

Øster Elkjær var ikke nedlagt på det tidspunkt, der var udelukkende nedsat en gruppe på 4 per- 

soner, der skulle arbejde på en sammenlægning mellem Brugerrådet og Ældreklubben. Dette 

tilrettes i referatet, som offentliggøres på hjemmesiden. 

 

3. Status Senior Nyt og Seniorrådets Facebook side v/Flemming og Søren 

Valg af bilagskontrollant til Senior Nyt: Jytte Buch blev valgt. 

Seniorrådet har godkendt, at Steen Knudsen og Daniel Sadolin er frivillige hjælpere i udvalget 

om synliggørelse af Seniorrådet. Seniorrådet har besluttet at mødes med de to nye frivillige 

hjælpere en lørdag, hvor Seniorrådet også bliver orienteret til ”Skyen”. 

Flemming og Søren orienterede Seniorrådet om deres møde med forvaltningen ang. budgettet 

til Senior Nyt. 

Søren orienterede om Senior Nyts regnskab for 2021. I 2021 var det kommunale tilskud 

94.000 kr. større end i 2020. Regnskabet for Senior Nyt er på vej til at blive revisorgodkendt 

og fremlægges herefter på næste møde i Seniorrådet. 

Seniorrådets Facebookside blev oprettet som en virksomheds facebookside, hvilket giver Seni- 

orrådet nogle udfordringer. Derfor bliver siden grundlæggende ændret til en anden form, som 

giver Seniorrådet flere muligheder i forhold til formidling. 

 

4. Nyt fra Rådets medlemmer 

• Flemming fortæller, at han har fået nogle henvendelser fra borgere vedr. sagen om Borger- 

vejlederen. Seniorrådet har ingen holdning og mening om den aktuelle sag. Seniorrådet har 

en holdning til funktionen. Seniorrådet mener, at det er vigtigt, at kommunen har en bor- 

gervejleder, der er uafhængig. Formanden laver en skriftlig udtalelse fra Seniorrådet til By- 

rådet omkring Seniorrådets holdning til funktionen. 

• Flemming har haft møde med Søren Larsen, formand for Senior- og Socialudvalget. Et af 

temaerne var seniorrådsvalgene. Dels at valg til Seniorrådet og Byrådet ikke sker i samme 

år, hvilket Seniorrådet ønsker at det kommer til fremover, og dels at Seniorrådet ønsker 

fremmødevalg. 
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• Flemming orienterede om forskellige nyhedsbreve fra KL, Sundhedsstyrelsen, Danske 

Ældreråd osv. Herunder at der er et webinar om det gode samarbejde mellem de ansatte på 

seniorområdet og de pårørende, samt et dialogmøde med formændene om den nye ældre- 

lov. 

 

5. Orientering om rekrutteringssituationen, herunder antallet af ubesatte stillinger i Senior 

og Sundhed v/Morten 

Seniorrådet har ønsket at få en orientering om rekrutteringssituationen, særligt i hjemmeplejen 

og i plejehjemmene. Morten har ikke kunnet nå at få lavet en opgørelser, men fortæller, at 

denne vil blive lavet senere, og så vil den blive videregivet til Seniorrådet. Morten kan dog 

fortælle, at Fredericia Kommune generelt ikke er så udfordret på rekruttering, som det er til- 

fældet i de fleste andre danske kommuner. Samtidig har vi i Fredericia Kommune en meget 

høj andel af faglærte ansat, faktisk nok en af de højeste i Danmark. I hjemmeplejen har der i 

den seneste periode kun været én stilling, som ikke har kunnet besættes og som derfor måtte i 

genopslag. Men det er tydeligt, at der ikke er så mange kvalificerede ansøgere at vælge mel- 

lem, som der har været tidligere. 

 

6. Tilmelding til konferencer v/Flemming 

1. Fremtidens ældrepleje – udfordringer og løsninger. Den 24/3 i Esbjerg 

Birthe, Søren, Grethe, Jytte og Finn bliver tilmeldt. 

2. Repræsentantskabsmøde i Danske Ældreråd den 9/5 og konference den 10/5 på Nyborg 

Strand. Alle er tilmeldt bortset fra Finn og Olaf. 

 

7. Mundtlig orientering om status vedr. aktuelle tilsyn v/Morten 

Morten fortalte, at Stævnhøj har haft et opfølgende tilsyn den 21/2, og at Øster Elkjær får et 

tilsynsbesøg den 1. marts. Der går forventeligt ca. 3 uger fra tilsynsbesøg inden vi modtager en 

tilsynsrapport til høring. Herefter indsender vi et høringssvar, inden vi får den endelige rapport 

tilsendt. 

Aksel fortæller, at Tilsynsudvalget har haft møde den 23. februar, hvor de har gennemgået de 

7 tilsynsrapporter fra de uanmeldte kommunale tilsyn, der er foretaget af BDO. Tilsynsudval- 

get havde inviteret plejechef Marianne Hansen til mødet. Marianne gav en grundig orientering 

om de 5 forskellige tilsyn, der er i plejehjemmene. Hun gennemgik den handleplan, der er ud- 

arbejdet på baggrund af tilsynet i Madsbyhus. 

Tilsynsudvalget føler sig nu bedre ”klædt på” til arbejdet i udvalget. 
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Tilsynsudvalget har nu en øget opmærksomhed på, at der er rigtig mange faktorer, der kan på- 

virke de øjebliksbillede som et tilsyn i virkeligheden er. Tilsynsudvalget ser det som deres op- 

gave at gennemgå tilsynsrapporterne grundigt og sikre en god orientering til det samlede Se- 

niorråd. 

Tilsynsudvalget finder ikke, at BDO udfører deres opgave godt nok, idet de, efter tilsynsudval- 

gets vurdering, ikke nuancerer deres overordnede vurdering af plejehjemmet på en logisk og 

forståelig måde. Den vurdering er hermed givet videre til fagchefen som et opmærksomheds- 

punkt til kommende tilsyn. 

 

8. Sager fra Senior- og Socialudvalget v/Morten 

Dagsorden til udvalgets møde den 1/3 blev gennemgået på mødet og Seniorrådet tog oriente- 

ringen til efterretning. 

 

9. Oplæg og dialog om dosispakket medicin v/Anne 

Anne Juul Sørensen, der er chef for hjemmeplejen og sygeplejen deltog under dette punkt og 

holdte et oplæg omkring dosispakket medicin. Den vigtigste årsag til at arbejde med dosispak- 

ket medicin er, at det giver en langt større patientsikkerhed end ved manuel dosering. Det er 

frivilligt for den enkelte borger, om man ønsker at overgå til dosispakket medicin eller ej. Hvis 

sygeplejerskerne vurderer, at en borger er egnet til dosispakket medicin, så skal borgeren selv 

beslutte om borgeren ønsker dette. Endelig er det så en lægelig vurdering, om borgeren skal 

overgå til dosispakket medicin. 

Seniorrådet ser positivt på dosispakket medicin, da det giver langt færre fejl i doseringen end 

ved manuel dosering, og da borgerne har det frie valg til at benytte sig af det eller lade være. 

 

10. Omstrukturering af Seniorrådet v/arbejdsgruppen 

Seniorrådet besluttede på det seneste møde at udvide antallet af udvalg under Seniorrådet til 15 

udvalg, der har følgende medlemmer: 

1. Synliggørelse 

2. Ensomhed 

3. Plejehjem incl. aflastningspladser 

4. Seniorkurser 

5. Hjemmepleje 

6. Seniorbofællesskab/boligpolitik 

7. Tilgængelighedsudvalg 

8. Økonomi/budget/brugerpanel 
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9. Tilsyn og bekymringshenvendelser 

10. Aktivitetsudvalg 

11. Samarbejde med Byråd og udvalgene 

12. Årshjul 

13. Jubilarer i Senior og Sundhed 

14. Regionsældrerådet 

15. Kostrådet 

Bemandingen af de enkelte udvalg fremgår af vedlagte bilag. 

 

 

11. Senere indkomne sager 

Intet til referat. 

 

 

12. Eventuelt 

Intet til referat. 


